
 1 

С Ъ В Е Т   З А   Е Л Е К Т Р О Н Н И   М Е Д И И 

 

П Р О Т О К О Л 

 

№ 08 

от редовно заседание, състояло се на 28.02.2017 г. 

 

 

ПРИСЪСТВАТ: Бетина Жотева, Иво Атанасов, Мария Стоянова – председател, Розита 

Еленова, София Владимирова.  

 

Начало на заседанието 11:00 часа, водено от Мария Стоянова – председател на СЕМ. 

Съставил протокола – Силвия Василева. 

 

 

ДНЕВЕН РЕД:  

  1. Доклади на експертните комисии, назначение със заповеди на председателя на 

Съвета за електронни медии № РД-13-100 и РД-13-102/2016 г. за провеждане на конкурси 

за радиодейност за градовете Несебър, Поморие и Царево.  

Докладват: Председателите на комисиите. 

2. Доклади на Дирекция “Специализирана администрация – НЛРПР” по: 

а) производство за даване на задължителни указания на “Инфопрес Родопи” ООД; 
б) заявление от Мобилтел ЕАД за регистрация на аудио-визуална услуга (Mtel Sport 

2) по реда на 125а, ал. 1 на Закона за радиото и телевизията; 
в) уведомително писмо от IMG Media Ltd, подадено чрез “Мобилтел” ЕАД, за 

вписване на чуждестранна програма в Публичния регистър на СЕМ; 
г) уведомително писмо от Информационен център на министерството на отбраната.  

Вносител: В. Савова.  

Докладват: Емилия Станева, Райна Радоева. 

3. Международна дейност:  

а) предложение от турски регулатор за подписване на двустранно споразумение; 

Вносител: г-жа Мария Стоянова, председател на СЕМ. 

б) База данни MAVISE (EPRA) 

Докладва: Мария Белчева. 

4. Доклад на Дирекция Обща администрация - Съгласуване на документация за 

стартиране на процедура за обществена поръчка за охрана на административна сграда на 

бул. "Шипченски проход" № 69, съвместно ползвана с още три организации.  

Вносител: М. Андреева.  

Докладва: Зл. Георгиева. 

Разни: 
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Мария Стоянова: Дневния ред ще го адаптираме към закъснението на г-жа Жотева, 

знаете, че тя има уважителна причина и затова ви предлагам да гласуваме дневния ред, 

като точка “първа” я оставим за края на заседанието, когато г-жа Жотева се присъедини 

към нас. Колеги, заповядайте, ако имате допълнение, мнения, да гласуваме. Благодаря ви! 

С това тогава влизаме във “втората” ни точка. 

 

Решение:  

СЕМ реши с 5 (пет) гласа “за”: приема дневния ред с предложението. 

 

 

ПО ТОЧКА ВТОРА: Доклади на Дирекция “Специализирана администрация – НЛРПР” 

по: 

а) производство за даване на задължителни указания на “Инфопрес Родопи” ООД; 

Главен юрисконсулт Станева представи доклада. (Докладът е неразделна част от 

протокола.) 

Мария Стоянова: Благодаря Ви, г-жо Станева! Колеги, имате думата. Тогава да кажа аз 

нещо. Лично аз фаворизирам, първия вариант на Вашето предложение, още повече, че сме 

наясно, от 7 февруари, когато разгледахме писмото на КРС, че те са започнали вече 

производство за отнемане на разрешение за осъществяване на електронни съобщения и 

има преустановено създаване и разпространение на радиопрограма. При това положение, 

аз не разпознавам основателна причина ние да издаваме сега и задължителни указания, за 

това още веднъж – подкрепям първото предложение. Колеги, какво е вашето мнение? 

Иво Атанасов: Да му се даде възможност за какво? 

Главен юрисконсулт Станева: Още веднъж да се даде възможност на доставчика 

едностранно да подаде искане за прекратяване на лицензията. 

София Владимирова попита, каква е процедурата, ако доставчикът не подаде отново 

искане, след като веднъж е получил такава възможност и не се е възползвал, сега ако не се 

възползва втори път какво се прави. 

Главен юрисконсулт Станева: Продължаваме производството за даване на 

задължителни указания, което предхожда отнемането на лицензия. Отлагаме вземането на 

решението за кратко, като даваме още веднъж възможност на дружеството да реагира. 

Мария Стоянова: В едното решение, което администрацията ни предлагате за 

разглеждане, срокът за задължителните указания е едномесечен. 

Главен юрисконсулт Станева: Ако бъде постановено решение. 

Мария Стоянова: Затова предлагам да пристъпим към първия вариант. 

Розита Еленова: Който е по-кратък ли? 

София Владимирова каза, че веднъж му е давано и той не е поискал, сега пак му се дава 

и ако той пак не даде искане, пак трябва да се предложат задължителни указания. Попита 

това ли е процедурата. 

Главен юрисконсулт Станева: Има разлика между кореспонденцията през миналата 

година и производството, открито сега. Миналата година „Инфопрес Родопи“ ООД 

първоначално уведомява, че частично преустановява създаване на определени предавания. 

В отговор, СЕМ го предупреждава, че това може да доведе до нарушение условията на 

лицензията. По-късно доставчикът информира, че е преустановил изцяло дейността си и 

отправя запитване какво да предприеме. Съветът излага съображения за предвидената в 

закона възможност за предсрочно прекратяване на лицензията по искане на лицензианта, 

възможност, от която той не се възползва. Днес вече сме в хипотеза на открито 

производство за даване на задължителни указания, като на дружеството е предоставен 

срок за становище. Вместо излагане на конкретни съображения, „Инфопрес Родопи“ ООД 

отново отправя запитване какви действия да предприеме. 
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Мария Стоянова: Съгласни ли сте, колеги? Да гласуваме, моля! Благодаря ви! 

 

Решение:  

СЕМ реши с 4 (четири) гласа “за” (Бетина Жотева отсъства): Да се изпрати писмо до 

доставчика, с което да му се даде възможност в кратък срок да подаде искане за 

предсрочно прекратяване на лицензията. При неизпълнение – административното 

производство за даване на задължителни указания да продължава. 

 

б) заявление от Мобилтел ЕАД за регистрация на аудио-визуална услуга (Mtel Sport 2) по 

реда на 125а, ал. 1 на Закона за радиото и телевизията; 

Главен юрисконсулт Станева представи доклада. (Докладът е неразделна част от 

протокола.) 

 

Решение:  

СЕМ реши с 4 (четири) гласа “за” (Бетина Жотева отсъства): На основание чл. 112, ал. 

2 ЗРТ, да се изпрати писмо до заявителя за отстраняване на пропуски в документацията 

му. 

 

в) уведомително писмо от IMG Media Ltd, подадено чрез “Мобилтел” ЕАД, за вписване на 

чуждестранна програма в Публичния регистър на СЕМ; 

Главен юрисконсулт Станева представи доклада. (Докладът е неразделна част от 

протокола.) 

 

Решение:  

СЕМ реши с 4 (четири) гласа “за” (Бетина Жотева отсъства): На основание чл. 125к, 

ал. 4 от ЗРТ, да се впише във втори раздел на Публичния регистър чуждестранната 

програма FDGEsport, със специализиран програмен профил (спорт), 24-часова 

продължителност, разпространение чрез кабелни електронни съобщителни и спътникови 

мрежи на територията на Р. България, както и да се впишат съответните данни за 

доставчика. 

 

г) уведомително писмо от Информационен център на министерството на отбраната. 

Главен юрисконсулт Станева представи доклада. (Докладът е неразделна част от 

протокола.) 

 

Решение:  

СЕМ реши с 4 (четири) гласа “за” (Бетина Жотева отсъства): На основание чл. 125к, 

ал. 4 ЗРТ, да се впише промяната в управлението на доставчика. 

 

 

ПО ТОЧКА ТРЕТА: Международна дейност: 

а) предложение от турски регулатор за подписване на двустранно споразумение; 

Мария Стоянова: На вашето внимание е едно писмо от колегите от турския регулатор, в 

което те биха искали да установят двустранни отношения между българския и турския 

надзор, както и предлагат да се разшири сътрудничеството в областта на аудиовизуалните 

медийни услуги. С това писмо биха искали да ни предложат да подпишем меморандум за 

разбирателство. В качеството ми на ресорен член на СЕМ по международната дейност ви 

предоставям това писмо за ваша информация. Не предлагам вариант на отговор и 

причините за това са няколко. Те са свързани предимно с медийната ситуация в Република 

Турция в момента, повлияна от политическата такава там, от една страна. От друга страна, 
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и в двете държави, както в Република България, така и в Република Турция в момента се 

намираме в предизборна обстановка. В Република Турция предстои гласуване-

референдум, иницииран от президента на страната. В Република България предстоят 

парламентарни избори. С оглед на това, че се предлага споразумение между две държавни 

институции, едната от които правителствена, става въпрос за колегите от Турция, другата 

независима, става въпрос за СЕМ, предлагам, на този етап, ние да не отговаряме на това 

писмо или ако сметнете, че е любезно да се отговори, това да бъде в контекста, че сме 

приели за информация желанието на колегите от Република Турция. Заповядайте за 

коментари! 

Иво Атанасов: И според мен не трябва да се бърза с установяване на взаимно 

сътрудничество. 

Мария Стоянова: Нашият отговор ще бъде подписан не от председателя, естествено, а от 

г-жа Белчева като експерт в СЕМ по международните контакти. Ако смятате за любезно, 

бихме могли да подготвим отговор, в който да напишем, че приемаме за сведение 

предложението. 

Розита Еленова: Аз също съм категорично против установяване на отношения, нека 

тогава да бъдем любезни и да приемем тази формула, че е прието за информация. 

София Владимирова изрази мнение, че те не предлагат никаква информация, а питат за 

възможността за сключване на договор. Предложи да бъде изпратен отговор от експерт, че 

в удобен момент, съобразен с работната програма на СЕМ, тяхното писмо ще бъде 

разглеждано. 

 

Решение:  

СЕМ реши с 4 (четири) гласа “за” (Бетина Жотева отсъства): Да се изпрати отговор, 

че предложението ще бъде разгледано, съобразно дневния ред на СЕМ. 

 

б) База данни MAVISE (EPRA) 

Мария Белчева представи доклада. (Докладът е неразделна част от протокола.) 

Мария Стоянова: Благодаря много! Само една дума за MAVISE. MAVISE е 

изключително полезна база данни, в която се публикуват непрекъснато актуализирани 

версии на законите, които се отнасят до аудиовизия в отделните европейски страни. Във 

всеки един момент, когато се отвори MAVISE могат да бъдат намерени, включително и 

промени, свързани с България. Могат и да се потърсят данни свързани с нашият сектор, 

съизмерими с другите европейски страни. Важно е да имаме такова лице за контакт. 

Проблемът е, че тъй като има затруднения от гледна точка на това, че това лице за контакт 

ще трябва да говори езици, всъщност се оказва, че нашите възможности за избор не са 

неограничени по това, кое да е лицето за контакт. Мария Белчева е лице за контакт по 

всички други международни въпроси. Бихме могли да я натоварим с това да е лице за 

контакт и по тук, но г-жо Савова, предлагам Ви, до края на деня, ако колегите не 

възразяват да попитаме каква е натовареността на г-н Ганев и тогава бихме могли да 

имаме избор, ако г-н Шабански, като ръководител на администрацията е съгласен. Имайте 

предвид, че сега с тази ситуация на изборен мониторинг сме малко натоварени повече от 

обичайното. Г-н Ганев е ангажиран с наблюдение на две телевизии. Така може да се 

направи изводът, че хората, които ще привличаме за работа при нас ще трябва да са имат 

чуждоезикова грамотност. Благодаря ви, ако сте съгласни да подходим по този начин, с 

което завършваме по темата международна дейност. 

 

Решение: Да се провери ангажираността на Д. Ганев с оглед определянето му на лице за 

контакт. 
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Разни: 
Мария Стоянова: Докато чакаме г-жа Георгиева, ако не възразявате, разбира се, да 

преминем към точка “Разни”, за да не губим време. Г-жа Георгиева ще докладва във 

връзка с една обществена поръчка за охрана на сградата, по която трябва да вземем 

решение. Първото писмо, в точка “Разни” се отнася до едно предложение, което възникна 

по време на срещата ни с г-н Скала. С него обсъдихме необходимост от среща на 

експертно равнище между юридическите екипи на СЕМ, Нова телевизия и БТВ. 

Предлагам, ако не възразявате, тъй като колегите ще присъстват утре на срещата ни с 

АБРО, да договорим в оперативен порядък, тази среща, г-жо Станева обръщам се към Вас. 

Колеги, съгласни ли сте? Благодаря ви! Следващото писмо от точка “Разни” е информация 

от г-жа Станева във връзка с постановени решения на ВАС. Информация, която вие вече 

получихте, запознати сте с нея, но да я обобщим накратко. 

  

1. Информация за постановени от Върховен административен съд съдебни актове по 

делата, образувани срещу решенията на СЕМ за заличаване на регистрациите и отнемане 

на лицензиите на “ТВ Седем” ЕАД. 

Главен юрисконсулт Станева представи доклада. (Докладът е неразделна част от 

протокола.) 

 

Решение: Приема за информация. Да се впишат отново в трети раздел на Публичния 

регистър програми TV7 и Super 7. 

 

2. Информация от главен експерт Д. Кирковска за проверките и предприетите 

административни действия във връзка с неразрешения спор за заплащане на авторски 

права между Българското национално радио и МУЗИКАУТОР (от предишното заседание). 

Мария Стоянова: Продължаваме нататък с доклад от миналото заседание, който сте 

отложили, за да присъствам и аз. По-скоро очаквам вие да ми кажете, какво се очаква от 

мен по този доклад на г-жа Кирковска. Моята гледна точка е, че това е доклад за 

информация и не виждам, какво може да се добави към него. 

 

Решение: приема за информация. 

 

3. Информация от главен юрисконсулт Емилия Станева за актовете, съставени за 

нарушение на чл. 17, ал. 2 от ЗРТ, във връзка с критериите за оценка на съдържание, което 

е неблагоприятно за децата, прилагам два файла. 

Мария Стоянова: Разполагате, също така в папките с една справка, която се отнася до 

критериите за съдържание неподходящо за деца. Тази справка показва следното – за 5 г. 

откакто съществуват критериите, откакто СЕМ ги е приел, са издадени само 16 

наказателни постановления по тях. Този резултат не е особено в полза на сега 

действащите критерии, което показва още веднъж необходимостта от тяхната ревизия, 

актуализация и това се надявам утре успешно да можем да завършим като дейност. Така, 

че го приемете за информация. 

 

Решение: приема за информация. 

 

Мария Стоянова: Бяха ви предоставени писма, които се надявам, че сте получили. 

Своевременно, тъй като снощи някои от тях дойдоха, предстои тяхното обработване по 

съответния деловоден и надлежен ред. Започвам с едно писмо от “Нова телевизия”, от г-

жа Зурлева, в което “Нова телевизия” ни информира за действията, които операторът е 
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предприел в контекста на съдържанието на “Господари на ефира”, което фокусира и 

голямо обществено внимание. Със задоволство разбираме, че доставчикът е провел среща 

с Българския хелзински комитет, а както и се допълва желание за продължаване на 

партньорския диалог с регулатора. Нека да припомним, че на 14 февруари на нашето 

заседание взехме решение за среща с ръководството на Нова тв и може би не е лошо вече 

да фиксираме дата за тази среща, колеги. Предлагам да изпратим писмо, в което да 

упоменем дата, например 15 или 16 март. Г-жо Белчева ще изпратим писмо и ще го 

направим двуезично. По темата “Нова телевизия” да ви кажа още, че вчера получих едно 

много позитивно обаждане от г-жа Зурлева. И с радост ще споделя с вас нещо, което вече 

е достояние и на широката общественост, а именно инициативата на “Нова телевизия” за 

организиране на дебат, в който за първи път в България три телевизии – БНТ, “Нова 

телевизия” и БТВ, да съберат на едно място лидерите на основните политически партии, 

които се съревновават в състезанието за Народно събрание. Ако това се случи, както в 

момента не изглежда да стане, но ако това се случи, би бил голям напредък. Първо, че в 

България от 15 години насам лидерите на партии не са се събирали заедно на дебат, второ, 

че в България от 28 години насам, от както има свободни медии, такъв единен сигнал не е 

бил излъчван към обществото. Той би бил изключително позитивен сигнал за обединение 

не само към политическата класа. Със съжаление обаче разбираме, че поканените 

политици не са постигнали споразумение по между си. Оттук нататък не ни остава нищо 

друго освен да “стискаме палци” тази инициатива все пак да се случи до края на 

кампанията. Българската аудитория заслужава голямо телевизионно събитие, каквото 

имат желание да предложат трите медии.  

 

Решение: Да се проведе среща с доставчика на 16.03.2017 г. 

 

Мария Стоянова: Би трябвало да сте получили, вчера по имейлите, решение на НСЖЕ, 

във връзка с наша жалба, по повод публикация от 22 юли в онлайн-изданието Клуб Z. Г-

жа Еленова правилно ми обърна внимание на няколко факта от решението. Това, че 

жалбата ни е приета в две от нейните точки за основателна, тоест ни е дадено право, е вън 

от съмнение. Ние бяхме наясно с основанията си още, когато писахме до НСЖЕ. Прави 

обаче впечатление следното, че НСЖЕ се е произнесъл по жалбата на СЕМ на 8 ноември 

2016 г. Едва на 25 февруари 2017 г. въпросното решение се предоставя на нашето 

внимание, което е един странен подход от транзитен период от два месеца в 

уведомяването Предлагам следното, тъй като в нашата жалба, със сигурност, мина доста 

време, ставаше въпрос за това, че ние освен, че оспорвахме някои части на съдържанието, 

в контекста на Етичния кодекс на българските медии и, че ни е дадено право, ние 

настоявахме също така, на подходящо място, по подходящ начин, както редакцията 

намери за добре, да комуникира със своята аудитория извинение, например, към СЕМ. 

Очевидно такова не е направено, тоест нашето желание не е било удовлетворено. 

Предложението ми към вас е следното – да отговорим писмено, любезно на г-н Меликов, 

изпълнителният директор на НСЖЕ, за това, че сме удовлетворени от получаването на 

това решение. Естествено, че ни е направило впечатление тази голяма “дупка” в датите, а 

както и сме констатирали пренебрегване на желанието ни “Клуб Z” на подходящо място, 

по подходящ начин, както намери за добре да комуникира със своята аудитория 

въпросното решение. Ако сте съгласни, колеги, да подходим по този начин? 

Розита Еленова: Аз искам да кажа нещо друго. 

Мария Стоянова: Заповядайте! 

Розита Еленова: “Клуб Z” е частна медия, тя е решила, че въпреки НСЖЕ, няма да има 

отговор на подходящо място, в подходящо време, както сме поискали. Това до някъде го 

разбирам, но защо е толкова усложнена комуникацията между СЕМ и НСЖЕ? Ние имаме 
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толкова нужда от тях, от тяхната подкрепа, защото Етичният кодекс, като че ли е едно 

продължение на закона и много често се уповаваме на него. Защо е толкова усложнена 

комуникацията? Тяхната дейност ли е забавена, поради факта, че са изявени личности, 

които имат друга дейност, която се извършва? Защо се случва това? Изключвам нашия 

иск, да кажем, че ние не имаме свой интерес. Да, “Клуб Z” не коментирам, това е частна 

медия и аз много я ценя, ценя Иван Бедров, понеже прочетох в писмото, че той се е 

отстранил, тъй като е част от екипа на “Клуб Z”. Какво се случва в НСЖЕ? 

Мария Стоянова: Всъщност, комуникацията ни с НСЖЕ никога не е била особено 

активна и за това има съвсем обективно обяснение. Вие правилно отбелязахте, че 

всъщност колегите там са ангажирани на доброволни начала. При тях има особен 

правилник, който задължава за широко присъствие, за да може да се проведе заседание. 

Доколкото разбирам, г-н Кашъмов рядко успява да събере достатъчен брой членове, за да 

може да проведе заседание, така че да се вземат решения. Вие сте абсолютно права, този 

казус, който засяга нас той не е толкова малозначим, според мен, но има други казуси, по 

които ние сме комуникирали с НСЖЕ. 

Розита Еленова: Имаме много важни казуси, г-жа Стоянова, нека да приемем, че това 

беше един частен. Но ние много пъти се обръщаме към колегите за неща, които ангажират 

и тяхната журналистическа съвест, това са лидери на мнение в съсловието. Нищо ли от 

това, което подаваме като казус не ги е засегнало, не ги е заинтригувало, за да бъдат и те 

също активни към даден проблем? 

Мария Стоянова: Моят извод след частни разговори, както стана дума, с колегите там е, 

че в никакъв случай не става въпрос за бягане от отговорност от тяхна страна и 

обяснението е само това, а именно - те трудно се събират. Другото, от което бях 

окуражена е, че съвсем скоро предстои избор за нов състав на НСЖЕ и надеждата е новите 

хора, които ще влязат да не бъдат толкова ангажирани с ежедневното създаване на 

програма. Действително, някои от членовете на НСЖЕ сега са хора, които са обвързани с 

пряката журналистическа дейност в отделните телевизии и по някакъв начин бихме могли 

да приемем с разбиране, че трудно могат да се съберат. Жалко е, защото това би била една 

институция, каквато видях, че съществува в Молдова и то изключително ефективно, 

такава каквато е НСС за рекламната индустрия. Вие знаете, че там водим много добра 

комуникация, веднага се отговаря на жалби. Този сигнал - ползотворното функциониране 

на НСЖЕ - към съсловието, журналистическото, защото тук става въпрос за журналисти и 

журналистическа дейност е изключително важен, а както и нашето желание за 

кооперативност с тях, така че пък ние да имаме реалистичен шанс за насърчаване на 

саморегулацията. 

Иво Атанасов: Да кажа само, че за нас като регулатор това решение е много важно, тъй 

като отхвърля едни упреци, които периодически излизат в определени медии, но иначе 

пък има само морална стойност. 

Мария Стоянова: Разбира се, така е, това е важно. Сигурно мина доста време и вие не си 

спомняте, че там ставаше въпрос и за това, че председателят не си е изпълнил 

правомощията да организира ротация в състава на регулатора. Съгласна съм с г-н 

Атанасов, че това решение има и морална стойност, но то обяснява на публиката някакви 

неща. Без значение от името на председателя на СЕМ, внушението че една институция 

нещо крие, което е свързано с нейното функциониране е просто невярно. 

Иво Атанасов: Не знам дали да не го качим на интернет страницата на СЕМ, тъй като в 

“Клуб Z” едва ли ще направят това? Към нас обикновено има атаки, а тук има едно 

решение, което ни представя в по-добра светлина. 

Мария Стоянова: Това предложение е изключително конструктивно. Признавам си, че не 

бях помислила върху този въпрос. Спомням си, че наскоро имаше много журналисти в 
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залата в края на миналата година и отново беше поставен въпросът за предполагаемата 

ротация, която се твърди, че СЕМ не е извършил, тоест темата се поддържа латентна. 

Иво Атанасов: Разбирам гледната точка на подобни автори, тъй като отвън наистина 

изглежда, че нямаме обновление, но най-малката вина за това има СЕМ. Както знаем, 

ритъмът на ротацията бе нарушен от Парламента със забавените решения за смяна на 

членове, чиито мандати са изтекли, които по жребий трябва да излязат, първо. Второ, 

защото при 5-ма членове на СЕМ не може да се развива тази формула, едните на 2 години, 

другите на 3 години да се обновяват. Това може да стане при кратно на 3, при 6 или при 9 

членове. Когато бях в тази комисия, сме разигравали схемата на ротацията и сме 

установили това. Иначе се получават се такива разминавания във времето, но това също 

не е наш “недъг”, това е “недъг” на самия закон. 

Мария Стоянова: Да, това е факт. Съгласни ли сте, колеги, да отговорим все пак с писмо 

на НСЖЕ? 

София Владимирова отговори, че се въздържа, тъй като това е било преди една година. 

Мария Стоянова: Да, все пак да благодарим за това, че ни беше препратено решение. 

Розита Еленова: Може в някаква втора част на писмото да кажем, че би било добре 

комуникацията да бъде в реално време, имаме желание и нужда от обратна връзка. Не бих 

искала да виждам отношение към Съвета. Имаме нужда от съвместна работа и държа на 

добрите ни професионални отношения. 

 

Решение: Да се изпрати писмо за информация дали решението е препратено и на “Клуб 

Z”. Да се провери дали е публикувано извинение, ако не – да се поиска от НСЖЕ да 

препоръча на интернет сайта да публикува такова. 

 

Мария Стоянова: Искам да обърнем внимание на писмото, което получихме вчера от 

Министерство на транспорта и съобщенията. То е във връзка със срещата, която 

предвиждаме да организираме с доставчиците на радиоуслуги в четвъртък. Моля, да се 

запознаете с него. С две думи ще кажа, какво пише министърът на транспорта и 

съобщенията. Той обръща внимание на няколко неща. Първо, че е важно регулаторите да 

извършват изследване в секторите, нещо което регулаторът по съдържанието вече 

инициира. От една страна, можем да приемем, че това е похвално за нас, от друга страна, 

той обръща внимание на европейските нормативни документи за това, че не трябва да се 

третира преимуществено държавна спрямо частна медия. Третото, върху което той 

обръща внимание в това писмо е свързано с това, че каквито и проекти или експерименти 

да се правят, те трябва да стават в съгласуване с целия сектор нещо, което ние ще 

направим. Тоест, можем да кажем дотук - добре. Обръщам внимание на държавна 

политика по въпроса за цифровизиране на радиоефира, в началото на писмото става 

въпрос за нея. Имайте предвид, както правилно е упоменато в писмото, че тя е от 2015 г. 

Въпросната държавна политика обхваща три реда и в този смисъл може би след нашата 

среща, която ще проведем в четвъртък не е лошо пък ние да върнем обратна връзка на 

министъра на транспорта и съобщенията за това, какво сме направили, какво сме чули, 

какво сме разбрали. Но вие ще се запознаете подробно с текста. Предлагам да 

предоставим в служебен порядък, все пак това е писмо от министъра, адресирано до 

председателя на СЕМ, да го предоставим и на колегите от КРС, да са наясно и те като 

дойдат в четвъртък. 

София Владимирова каза, че не е съгласна с това решение. 

Мария Стоянова: Колеги, вие как мислите, съгласни сте? Добре, благодаря ви! С това 

свършихме по писмата и се връщаме на доклад на Дирекция “Обща администрация”. 

 

Решение: Да се препрати писмото на КРС. 
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ПО ТОЧКА ЧЕТВЪРТА: Доклад на Дирекция Обща администрация - Съгласуване на 

документация за стартиране на процедура за обществена поръчка за охрана на 

административна сграда на бул. "Шипченски проход" № 69, съвместно ползвана с още три 

организации. 

 

Старши юрисконсулт Георгиева представи доклада. (Докладът е неразделна част от 

протокола.) 

Съветът обсъди доклада и реши: 

 

Решение:  

СЕМ реши с 5 (пет) гласа “за”: Да бъдат изпратени писма до посочените в доклада 

фирми, като се определи 7-дневен срок за предоставяне на оферти. 

 

 

ПО ТОЧКА ПЪРВА: Доклади на експертните комисии, назначение със заповеди на 

председателя на Съвета за електронни медии № РД-13-100 и РД-13-102/2016 г. за 

провеждане на конкурси за радиодейност за градовете Несебър, Поморие и Царево.  

 

Бетина Жотева, председател на ЕК, представи доклад за дейността на Експертната 

комисия, имаща за задача да оцени документите на кандидатите в конкурса за издаване на 

лицензия за радиодейност за град Несебър, честота 87.6 MHz. Експертната комисия е 

оценила трима участници “Оберон Радио Макс” ЕООД, “Радиокомпания Си.Джей” ООД и 

“РТЕ НЕТ” ООД. 

 

Решение:  

СЕМ реши с 5 (пет) гласа “за”: приема доклада на експертната комисия. 

 

Съветът обсъди класирането на кандидатите в конкурса за град Несебър, честота 87.6 MHz 

и реши да се съобрази с предложението на експертната комисия, отразено в доклада и 

протокола от заседанието й, и да класира на първо място „Оберон Радио Макс“ ЕООД. 

При класирането на кандидатите Съветът за електронни медии, в съответствие с 

разпоредбите на чл. 20, ал. 2 и чл. 36, т. 5 на Закона за радиото и телевизията, се ръководи 

и от интересите на обществото, и защитата на интересите на слушателите, с цел 

осигуряване възможност за ползвателите на радиоуслуги да получат достъп до 

разнообразни радиопрограми. В тази връзка, СЕМ взе предвид и мотивите на свое 

Решение № РД-05-105/14.06.2016 г., конкретно: да бъде използван ефективно 

радиочестотният спектър в зоната на обслужване, да се създадат възможности за 

конкурентна медийна среда и условия за нейното развитие на регионално ниво, 

слушателската аудитория в региона да получи достъп до нова българска радиопрограма и 

потребителите да имат алтернативен избор, което е предпоставка за високо качество на 

предлаганата услуга. 

 

Решение:  

СЕМ реши с 4 (четири) гласа “за” и 1 глас “против” (Бетина Жотева): на основание 

чл. 116в, ал. 2 във връзка с чл. 32, ал. 1, т. 9, т. 14 и т. 15 от Закона за радиото и 

телевизията,  

І. Класира кандидатите за лицензия, участвали в открития с Решение РД-05-

105/14.06.2016 г. конкурс за осъществяване на радиодейност - създаване на програма със 

специализиран профил, предназначена за аудитория от 20 до 45 години, разпространявана 
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чрез използване на налични и/или нови електронни съобщителни мрежи за наземно 

аналогово радиоразпръскване за град Несебър, честота 87.6 MHz, както следва: 

Първо място: „Оберон Радио Макс“ ЕООД 

Второ място: „Радиокомпания Си.Джей“ ООД 

Трето място: „РТЕ НЕТ“ ООД 

За класирането на „Оберон Радио Макс“ ЕООД на първо място СЕМ взе предвид: 

Конкурсната документация е разработена аргументирано, покрити са всички изисквания, 

залегнали в конкурсните книжа за програма със специализиран програмен профил, 

насочена към местна аудитория във възрастите от 20 до 45 години. Отчитайки 

конкретните дадености на медийната среда в региона, кандидатът обосновава основната 

тематична специализация на програмата – спортът. Поети са категорични ангажименти за 

осъществяване на регионална комуникация. За изграждането й са предвидени достатъчно 

конкретни предавания – информационни, коментарни, игрови, музикални. Целта, 

предназначението и очакваните резултати от реализирането на избрания радиоформат са 

съобразени с интересите, структурата и състава на аудиторията в зоната на предоставяне 

на услугата и са проектирани в програмната концепция. Заявените и поети програмни 

ангажименти са така преценени, че да могат да бъдат реализирани стабилно и устойчиво 

до средносрочната перспектива от лицензионния период. Специална медийна цел е 

динамизиране живота на хората с увреждания, гражданските действия за осигуряване на 

условия за тяхното спортуване и др. Организационно-творческият план обхваща всички 

управленски и изпълнителски структурни нива на радиопроизводството, което е 

предпоставка за ефективна реализация на проекта. Проектът е осигурен финансово. 

Представените технически характеристики на електронната съобщителна мрежа 

съответстват на Техническите изисквания за работа с електронни съобщителни мрежи от 

радиослужба радиоразпръскване и съоръженията, свързани с тях. Предложените 

технологично-технически решения и форми показват ангажимента на предприятието за 

пълноценно и всеобхватно реализиране на услугата. 

За класирането на „Радиокомпания Си. Джей“ ООД на второ място, СЕМ взе предвид: 

Кандидатът е представил много добре разработени конкурсни документи, съобразени с 

конкурсните изисквания и критерии. Радио Енджой е специализирана програма, насочена 

към възможно най-широк кръг слушатели на възраст между 20 и 45 години. 

Информационното съдържание на програмата е съобразено със спецификата на 

възрастовата група. В програмата са включени говорно-музикални форми, свързани със 

специализацията на програмата. Интерактивността на програмата спрямо младежката 

аудитория се осъществява чрез непрекъснат контакт със слушателите посредством уеб 

страницата на радиото. Организационно-творческият, финансовият и технологичният 

план покриват изискванията, посочени в конкурсните книжа. Кандидатът има доказан 

опит в създаването и разпространението на радиопрограми.  

За класирането на „РТЕ НЕТ“ ООД на трето място СЕМ взе предвид следното: 

Програмата, която доставя кандидата, е насочена към аудитория с възраст от 20 до 45 

години. Форматът на Радио Енерджи е изключително динамичен и позитивен. С 

приоритет са посочени националните и регионални информации. Обърнато е внимание на 

сервизна информация, свързана с аварии на електрическата или водопреносна мрежа, 

информация за пътната обстановка в градовете, в които излъчва. Организационно-

творческият, финансовият и технологичният план покриват изискванията, посочени в 

конкурсните книжа. Кандидатът има доказан опит в създаването и разпространението на 

радиопрограми. 

ІІ. Да издаде лицензия за осъществяване на радиодейност - създаване на програма със 

специализиран профил, предназначена за аудитория от 20 до 45 години, разпространявана 

чрез използване на налични и/или нови електронни съобщителни мрежи за наземно 
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аналогово радиоразпръскване за град Несебър, честота 87.6 MHz, на „Оберон Радио Макс“ 

ЕООД. Лицензията е за програма с наименование „Старт ЕФ ЕМ” и срок 15 години. 

ІІІ. Комисията за регулиране на съобщенията да издаде разрешение за ползване на 

индивидуално определен ограничен ресурс за осъществяване на електронни съобщения 

чрез налични и/или нови електронни съобщителни мрежи за наземно аналогово 

радиоразпръскване на територията на град Несебър, честота 87.6 MHz, на „Оберон Радио 

Макс“ ЕООД. 

Решението да бъде връчено на кандидатите, подали документи за участие в конкурса. 

В 3-дневен срок от влизане в сила на решението, същото да се изпрати на Комисията за 

регулиране на съобщенията.   

 

Бетина Жотева, председател на ЕК, представи доклад за дейността на Експертната 

комисия, имаща за задача да оцени документите на кандидатите в конкурса за издаване на 

лицензия за радиодейност за град Несебър, честота 91.3 MHz. Експертната комисия е 

оценила двама участници “РТЕ НЕТ” ООД и “Фокус-Нунти” ООД. 

 

СЕМ реши с 5 (пет) гласа “за”: приема доклада на експертната комисия. 

 

Съветът обсъди класирането на кандидатите за град Несебър, честота 91.3 MHz и реши да 

се съобрази с предложението на експертната комисия, отразено в доклада и протокола от 

заседанието й, и да класира на първо място „РТЕ НЕТ“ ООД. 

При класирането на кандидатите Съветът за електронни медии, в съответствие с 

разпоредбите на чл. 20, ал. 2 и чл. 36, т. 5 на Закона за радиото и телевизията, се ръководи 

и от интересите на обществото, и защитата на интересите на слушателите, с цел 

осигуряване възможност за ползвателите на радиоуслуги да получат достъп до 

разнообразни радиопрограми. В тази връзка, СЕМ взе предвид и мотивите на свое 

Решение № РД-05-106/14.06.2016 г., конкретно: да бъде използван ефективно 

радиочестотният спектър в зоната на обслужване, да се създадат възможности за 

конкурентна медийна среда и условия за нейното развитие на регионално ниво, 

слушателската аудитория в региона да получи достъп до нова българска радиопрограма и 

потребителите да имат алтернативен избор, което е предпоставка за високо качество на 

предлаганата услуга. 

 

Решение:  

СЕМ реши с 4 (четири) гласа “за” и 1 глас “въздържал се” (София Владимирова): на 

основание чл. 116в, ал. 2 във връзка с чл. 32, ал. 1, т. 9, т. 14 и т. 15 от Закона за радиото и 

телевизията,  

 І. Класира кандидатите за лицензия, участвали в открития с Решение № РД-05-

106/14.06.2016 г. конкурс за осъществяване на радиодейност - създаване на програма с 

общ (политематичен) профил, чрез използване на налични и/или нови електронни 

съобщителни мрежи за наземно аналогово радиоразпръскване за град Несебър, честота 

91.3 MHz, както следва: 

Първо място: „РТЕ НЕТ“ ООД 

Второ място: „Фокус-Нунти“ ООД 

За класирането на „РТЕ НЕТ“ ООД на първо място, СЕМ взе предвид: 

Представеният програмен проект – цел, предназначение, очаквани резултати и програмни 

намерения, е съобразен със специализацията на програмния профил, за който е обявен 

конкурса. Програма Nova News е насочена към широка аудитория, основно градско 

население и в нея присъстват предавания с културна, публицистична, образователна и 

развлекателна насоченост. Музикалната селекция включва най-добрите и любими поп и 
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рок хитове. За постигане на по-високо качество, кандидатът залага на програмното 

решение за интегрирани действия с Нова телевизия. Програма Nova News включва 

специално подбрани новини и предавания от Нова телевизия, които подчертано са с аудио 

наситеност и са подходящи за слушане. Организационно-творческият, финансовият и 

технологичният план покриват изискванията, посочени в конкурсните книжа, съдържат 

позициите, необходими за радиопроизводство и разпространение на програмата. 

Кандидатът има доказан опит в създаването и разпространението на радиопрограми. 

За класирането на „Фокус-Нунти“ ООД на второ място, СЕМ взе предвид: 

Представените от кандидата конкурсни документи са съобразени с конкурсните 

изисквания и критерии. Специализацията на програмата е защитена. Програмният формат 

е музикално-информационен или Adult Contemporary/News. Форматът предопределя 

симбиоза между музиката от 70-те години до наши дни и всички видове информация, като 

новини, коментари, дискусии, слушатели в ефир, сервизна информация за времето, 

трафика и т.н, Предвижда се до 40 % от цялото програмно време да е отделено за новини и 

говорни елементи. Представен е анализ на социологически данни и демографска ситуация, 

който акцентира върху необходимостта от реализиране на информационна програма, с 

подчертан национален характер. Проектът е финансово и технологично осигурен. 

Кандидатът е с доказан опит в създаването и разпространението на радиопрограми. 

ІІ. Да издаде лицензия за осъществяване на радиодейност - създаване на програма с общ 

(политематичен) профил, чрез използване на налични и/или нови електронни 

съобщителни мрежи за наземно аналогово радиоразпръскване за град Несебър, честота 

91.3 MHz на „РТЕ НЕТ“ ООД. Лицензията е за програма с наименование „Nova News“ и 

срок 15 години. 

ІІІ. Комисията за регулиране на съобщенията да издаде разрешение за ползване на 

индивидуално определен ограничен ресурс за осъществяване на електронни съобщения 

чрез налични и/или нови електронни съобщителни мрежи за наземно аналогово 

радиоразпръскване на територията на град Несебър, честота 91.3 MHz на „РТЕ НЕТ“ 

ООД. 

Решението да бъде връчено на кандидатите, подали документи за участие в конкурса. 

В 3-дневен срок от влизане в сила на решението, същото да се изпрати на Комисията за 

регулиране на съобщенията.   

 

Бетина Жотева, председател на ЕК, представи доклад за дейността на Експертната 

комисия, имаща за задача да оцени документите на кандидатите в конкурса за издаване на 

лицензия за радиодейност за град Несебър, честота 94.4 MHz. Експертната комисия е 

оценила двама участници “РТЕ НЕТ” ООД и “Ултра Медия” ЕООД. 

 

СЕМ реши с 5 (пет) гласа “за”: приема доклада на експертната комисия. 

 

Съветът обсъди класирането на кандидатите за град Несебър, честота 94.4 MHz и реши да 

се съобрази с предложението на експертната комисия, отразено в доклада и протокола от 

заседанието й, и да класира на първо място „РТЕ НЕТ“ ООД. 

При класирането на кандидатите Съветът за електронни медии, в съответствие с 

разпоредбите на чл. 20, ал. 2 и чл. 36, т. 5 на Закона за радиото и телевизията, се ръководи 

и от интересите на обществото, и защитата на интересите на слушателите, с цел 

осигуряване възможност за ползвателите на радиоуслуги да получат достъп до 

разнообразни радиопрограми. В тази връзка, СЕМ взе предвид и мотивите на свое 

Решение № РД-05-107/14.06.2016 г., конкретно: да бъде използван ефективно 

радиочестотният спектър в зоната на обслужване, да се създадат възможности за 

конкурентна медийна среда и условия за нейното развитие на регионално ниво, 
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слушателската аудитория в региона да получи достъп до нова българска радиопрограма и 

потребителите да имат алтернативен избор, което е предпоставка за високо качество на 

предлаганата услуга. 

 

Решение:  

СЕМ реши с 5 (пет) гласа “за”: на основание чл. 116в, ал. 2 във връзка с чл. 32, ал. 1, т. 9, 

т. 14 и т. 15 от Закона за радиото и телевизията,  

І. Класира кандидатите за лицензия, участвали в открития с Решение № РД-05-

107/14.06.2016 г., конкурс за осъществяване на радиодейност - създаване на програма, 

предназначена за аудитория до 30 години, разпространявана чрез използване на налични 

и/или нови електронни съобщителни мрежи за наземно аналогово радиоразпръскване за 

град Несебър, честота 94.4 MHz, както следва: 

Първо място: „РТЕ НЕТ“ ООД 

Второ място: „Ултра Медия“ ЕООД 

За класирането на „РТЕ НЕТ“ ООД на първо място, СЕМ взе предвид: 

Представеният програмен проект – цел, предназначение, очаквани резултати и програмни 

намерения, е съобразен със специализацията на програмния профил – до 30 години, за 

който е обявен конкурса. Насочеността на медийните обръщения и адреси, предвидени 

като съдържание на програмата, целят конкретна таргет-аудитория - пътуващите в района 

на ефирно покритие, също – младите хора, работещи и гостуващи в прилежащите 

туристически, търговски и други обекти. Чрез специализирано информационно 

обслужване програмата ще подпомага най-младите участници в транспортния поток в 

района. Музиката ще заема не по-малко от 60 % от седмичното програмно време. Поети са 

програмни ангажименти за стабилно развитие на програмата, подкрепени от 

организационно творчески, технологични и финансови обосновки и доказателства. 

Бизнес-стратегията на е професионално защитена. Кандидатът има доказан опит в 

създаването и разпространението на радиопрограми.  

За класирането на „Ултра Медия“ ЕООД на второ място, СЕМ взе предвид: 

Кандидатът представя програмен проект за радиоуслуга със специализиран профил – за 

аудитория до 30 години, реализирана в музикален формат. Концепцията предвижда 

защита на специализацията чрез музикални изпълнения, които са изключително 

популярни сред младите хора – основно попмузика, балкански хитове и музика от света. 

Програмата е преимуществено музикална – 90% от програмното време. Предвиждат се и 

конкретни информационни говорни територии, които ще осигуряват специализирана, 

спортна, сервизна и утилитарна информация. Организационно-творческият, финансовият 

и технологичният план покриват изискванията, посочени в конкурсните книжа; съдържат 

позициите, необходими за създаване и разпространение на програмата. Кандидатът има 

опит в радиодейност. 

ІІ. Да издаде лицензия за осъществяване на радиодейност - създаване на програма, 

предназначена за аудитория до 30 години, разпространявана чрез използване на налични 

и/или нови електронни съобщителни мрежи за наземно аналогово радиоразпръскване за 

град Несебър, честота 94.4 MHz на „РТЕ НЕТ“ ООД. Лицензията е за програма с 

наименование „Авторадио” и срок 15 години. 

ІІІ. Комисията за регулиране на съобщенията да издаде разрешение за ползване на 

индивидуално определен ограничен ресурс за осъществяване на електронни съобщения 

чрез налични и/или нови електронни съобщителни мрежи за наземно аналогово 

радиоразпръскване на територията на град Несебър, честота 94.4 MHz на „РТЕ НЕТ“ 

ООД. 

Решението да бъде връчено на кандидатите, подали документи за участие в конкурса. 
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В 3-дневен срок от влизане в сила на решението, същото да се изпрати на Комисията за 

регулиране на съобщенията.   

 

 

Бетина Жотева, председател на ЕК, представи доклад за дейността на Експертната 

комисия, имаща за задача да оцени документите на кандидатите в конкурса за издаване на 

лицензия за радиодейност за град Несебър, честота 100.2 MHz. Експертната комисия е 

оценила двама участници “Радио 1” ООД и “Радиокомпания Си.Джей” ООД. 

 

СЕМ реши с 5 (пет) гласа “за”: приема доклада на експертната комисия. 

 

Съветът обсъди класирането на кандидатите за град Несебър, честота 100.2 MHz и реши 

да се съобрази с предложението на експертната комисия, отразено в доклада и протокола 

от заседанието й, и да класира на първо място „Радио 1“ ООД. 

При класирането на кандидатите Съветът за електронни медии, в съответствие с 

разпоредбите на чл. 20, ал. 2 и чл. 36, т. 5 на Закона за радиото и телевизията, се ръководи 

и от интересите на обществото, и защитата на интересите на слушателите, с цел 

осигуряване възможност за ползвателите на радиоуслуги да получат достъп до 

разнообразни радиопрограми. В тази връзка, СЕМ взе предвид и мотивите на свое 

Решение № РД-05-108/14.06.2016 г., конкретно: да бъде използван ефективно 

радиочестотният спектър в зоната на обслужване, да се създадат възможности за 

конкурентна медийна среда и условия за нейното развитие на регионално ниво, 

слушателската аудитория в региона да получи достъп до нова българска радиопрограма и 

потребителите да имат алтернативен избор, което е предпоставка за високо качество на 

предлаганата услуга. 

 

Решение:  

СЕМ реши с 4 (четири) гласа “за” и 1 глас “въздържал се” (София Владимирова): на 

основание чл. 116в, ал. 2 във връзка с чл. 32, ал. 1, т. 9, т. 14 и т. 15 от Закона за радиото и 

телевизията: 

І. Класира кандидатите за лицензия, участвали в открития с Решение № РД-05-

108/14.06.2016 г. конкурс за осъществяване на радиодейност - създаване на програма със 

специализиран профил, предназначена за аудитория над 35 години, разпространявана чрез 

използване на налични и/или нови електронни съобщителни мрежи за наземно аналогово 

радиоразпръскване за град Несебър, честота 100.2 MHz, както следва: 

Първо място: „Радио 1“ ООД 

Второ място: „Радиокомпания Си.Джей“ ООД 

За класирането на първо място на „Радио 1“ ООД СЕМ взе предвид: 

Кандидатът е представил програмна концепция, насочена към аудиторията над 35 години. 

Програмата има подчертан музикален характер, предлага разнообразна музика, с акцент 

върху доказалите се през времето изпълнители на световната поп и рок музика, както и на 

популярната класика. Много кратки и синтезирани новини. Отличителна черта на 

програмата е присъствието на класическа музика. Кандидатът има много сериозен и 

признат опит в радиодейността. Организационно – творческият план е разработен на 

много добро ниво. Темповете на развитие са реалистично заложени – гарантирани от 

досегашното стабилно и възходящо развитие на „Радио 1” в цялата страна. Представените 

технически характеристики на електронната съобщителна мрежа съответстват на 

техническите изисквания за работа на електронните съобщителни мрежи от радиослужба 

„Радиоразпръскване“ и съоръженията, свързани с тях. Предложените технологично-
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технически решения и форми показват ангажимента на предприятието за пълноценно 

реализиране на услугата. 

За класирането на „Радиокомпания Си. Джей“ ООД на второ място, СЕМ взе предвид: 

Кандидатът е представя професионално разработен модел за създаване на радиопрограма 

в утвърден в практиката радиоформат. В нея са включени говорно-музикални форми, 

свързани със специализацията на програмата. Организационно-творческият, финансовият 

и технологичният план покриват изискванията, посочени в конкурсните книжа. 

Кандидатът има доказан опит в създаването и разпространението на радиопрограма 

„Енджой“, насочена към аудитория 20 г. - 45 г. Представените технически характеристики 

на електронната съобщителна мрежа съответстват на техническите изисквания за работа 

на електронните съобщителни мрежи от радиослужба „Радиоразпръскване“ и 

съоръженията, свързани с тях. Проектът е финансово осигурен. 

ІІ. Да издаде лицензия за осъществяване на радиодейност - създаване на програма със 

специализиран профил, предназначена за аудитория над 35 години, разпространявана чрез 

използване на налични и/или нови електронни съобщителни мрежи за наземно аналогово 

радиоразпръскване за град Несебър, честота 100.2 MHz на „Радио 1“ ООД. Лицензията е 

за програма с наименование „Радио 1” и срок 15 години. 

ІІІ. Комисията за регулиране на съобщенията да издаде разрешение за ползване на 

индивидуално определен ограничен ресурс за осъществяване на електронни съобщения 

чрез налични и/или нови електронни съобщителни мрежи за наземно аналогово 

радиоразпръскване на територията на град Несебър, честота 100.2 MHz на „Радио 1“ ООД. 

Решението да бъде връчено на кандидатите, подали документи за участие в конкурса. 

В 3-дневен срок от влизане в сила на решението, същото да се изпрати на Комисията за 

регулиране на съобщенията.  

 

Бетина Жотева, председател на ЕК, представи доклад за дейността на Експертната 

комисия, имаща за задача да оцени документите на кандидатите в конкурса за издаване на 

лицензия за радиодейност за град Несебър, честота 107.5 MHz. Експертната комисия е 

оценила двама участници “Фокус-Нунти” ООД и “Инвестор.БГ” АД. 

 

Решение:  

СЕМ реши с 5 (пет) гласа “за”: приема доклада на експертната комисия. 

 

Съветът обсъди класирането на кандидатите за град Несебър, честота 107.5 MHz и реши 

да се съобрази с предложението на експертната комисия, отразено в доклада и протокола 

от заседанието й, и да класира на първо място „Фокус-Нунти“ ООД. 

При класирането на кандидатите Съветът за електронни медии, в съответствие с 

разпоредбите на чл. 20, ал. 2 и чл. 36, т. 5 на Закона за радиото и телевизията, се ръководи 

и от интересите на обществото, и защитата на интересите на слушателите, с цел 

осигуряване възможност за ползвателите на радиоуслуги да получат достъп до 

разнообразни радиопрограми. В тази връзка, СЕМ взе предвид и мотивите на свое 

Решение № РД-05-109/14.06.2016 г., конкретно: да бъде използван ефективно 

радиочестотният спектър в зоната на обслужване, да се създадат възможности за 

конкурентна медийна среда и условия за нейното развитие на регионално ниво, 

слушателската аудитория в региона да получи достъп до нова българска радиопрограма и 

потребителите да имат алтернативен избор, което е предпоставка за високо качество на 

предлаганата услуга. 
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Решение:  

СЕМ реши с 3 (три) гласа “за” и 2 гласа “въздържал се” (Бетина Жотева и София 

Владимирова): на основание чл. 116в, ал. 2 във връзка с чл. 32, ал. 1, т. 9, т. 14 и т. 15 от 

Закона за радиото и телевизията,  

І. Класира кандидатите за лицензия, участвали в открития с Решение № РД-05-

109/14.06.2016 г. конкурс за осъществяване на радиодейност - създаване на програма с 

общ (политематичен) профил, разпространявана чрез използване на налични и/или нови 

електронни съобщителни мрежи за наземно аналогово радиоразпръскване за град 

Несебър, честота 107.5 MHz, както следва: 

Първо място: „Фокус-Нунти“ ООД 

Второ място: „Инвестор.БГ“ АД 

За класирането на „Фокус-Нунти“ ООД на първо място, СЕМ взе предвид: 

Кандидатът представя много добре мотивирани и изложени проект, концепция, профил и 

схема, насочени към ефективна реализация на информационния характер на програмата в 

лицензирания общ, политематичен профил. Направеният анализ на социологически данни 

и демографска ситуация, мотивира необходимостта от реализиране на информационна 

програма, с подчертан национален характер. Регионалните новини заемат значителен 

процент от дневното програмно време за новини, което се постига с дванадесет 

петминутни емисии с местна тематика и в централните емисии с тематика от региона, 

страната и чужбина, ведно с регионалните информации в информационните блокове. 

Обърнато е особено внимание на основните принципи в радиодейността, отнасящи се до 

чистотата на българския език, някои етични норми за поведение и др. Програмата се 

стреми чрез богата и достъпна информация да задоволява изискванията на възможно най-

широк кръг от потенциална слушателска аудитория. Отделено е внимание на 

регионалните, публицистични, политически, икономически, културни и спортни 

предавания, чрез които да се гарантира информираността на населението. „Радио Фокус“ 

поначало търси целевата си аудитория в широкия диапазон от младите до възрастните 

слушатели. Музикалната част на програмата е микс от разнообразни стилове. Заложен е 

реалистичен финансов план. Фокус-Нунти ООД има достатъчно голям опит като създател 

на радиопрограма и като радиопродуцент. Предложените технологично-технически 

решения и форми показват ангажимента на предприятието за пълноценно реализиране на 

услугата. 

За класирането на „Инвестор.БГ“ АД на второ място, СЕМ взе предвид: 

Програмните документи отговарят на изискванията и критериите на конкурсните книжа. 

Общият (политематичен) профил е защитен; ефективността на заявената тематична 

специализация е убедително развита. В програмната схема е отделено място за активни 

говорни полета и форми, предназначени за информация от общ характер, утилитарна, 

сервизна информация и специализирана икономическа и бизнес тематика. 

Организационно-творческият план, финансовото и бизнес планиране са професионално 

развити и са основание за устойчиво развитие на медията в близка и дългосрочна 

перспектива. Кандидатът е с програмен опит. 

ІІ. Да издаде лицензия за осъществяване на радиодейност - създаване на програма с общ 

(политематичен) профил, разпространявана чрез използване на налични и/или нови 

електронни съобщителни мрежи за наземно аналогово радиоразпръскване за град 

Несебър, честота 107.5 MHz на „Фокус-Нунти“ ООД. Лицензията е за програма с 

наименование „Радио Фокус” и срок 15 години. 

ІІІ. Комисията за регулиране на съобщенията да издаде разрешение за ползване на 

индивидуално определен ограничен ресурс за осъществяване на електронни съобщения 

чрез налични и/или нови електронни съобщителни мрежи за наземно аналогово 



 17 

радиоразпръскване на територията на град Несебър, честота 107.5 MHz на „Фокус-Нунти“ 

ООД. 

Решението да бъде връчено на кандидатите, подали документи за участие в конкурса. 

В 3-дневен срок от влизане в сила на решението, същото да се изпрати на Комисията за 

регулиране на съобщенията. 

 

Бетина Жотева, председател на ЕК, представи доклад за дейността на Експертната 

комисия, имаща за задача да оцени документите на кандидатите в конкурса за издаване на 

лицензия за радиодейност за град Поморие, честота 98.7 MHz. Експертната комисия е 

оценила двама участници “Радио Експрес” АД и “Ултра Медия” ЕООД. 

 

Решение:  

СЕМ реши с 5 (пет) гласа “за”: приема доклада на експертната комисия. 

 

Съветът обсъди класирането на кандидатите за град Поморие, честота 98.7 MHz и реши да 

се съобрази с предложението на експертната комисия, отразено в доклада и протокола от 

заседанието й, и да класира на първо място „Радио Експрес“ АД. 

При класирането на кандидатите Съветът за електронни медии, в съответствие с 

разпоредбите на чл. 20, ал. 2 и чл. 36, т. 5 на Закона за радиото и телевизията, се ръководи 

и от интересите на обществото, и защитата на интересите на слушателите, с цел 

осигуряване възможност за ползвателите на радиоуслуги да получат достъп до 

разнообразни радиопрограми. В тази връзка, СЕМ взе предвид и мотивите на свое 

Решение № РД-05-110/14.06.2016 г., конкретно: да бъде използван ефективно 

радиочестотният спектър в зоната на обслужване, да се създадат възможности за 

конкурентна медийна среда и условия за нейното развитие на регионално ниво, 

слушателската аудитория в региона да получи достъп до нова българска радиопрограма и 

потребителите да имат алтернативен избор, което е предпоставка за високо качество на 

предлаганата услуга. 

 

Решение:  

СЕМ реши с 5 (пет) гласа “за”: на основание чл. 116в, ал. 2 във връзка с чл. 32, ал. 1, т. 9, 

т. 14 и т. 15 от Закона за радиото и телевизията:  

 І. Класира кандидатите за лицензия, участвали в открития с Решение № РД-05-

110/14.06.2016 г. конкурс за осъществяване на радиодейност - създаване на програма със 

специализиран профил, предназначена за аудитория до 30 години, разпространявана чрез 

използване на налични и/или нови електронни съобщителни мрежи за наземно аналогово 

радиоразпръскване за град Поморие, честота 98.7 MHz, както следва: 

Първо място: „Радио Експрес“ АД 

Второ място: „Ултра медия“ ЕООД 

За класирането на „Радио Експрес“ АД на първо място СЕМ взе предвид: 

„Радио The Voice” е една от най-утвърдените радиопрограми, лидер в предпочитанията на 

аудитория до 30 години. Кандидатът отлично е аргументирал избора на заявения 

радиоформат и възможностите за задоволяване очакванията и потребностите на 

слушателите. Отчетени са особеностите на целевата възрастова група – до 30 години. 

Предвидени са форми на комуникация и обратна връзка с аудиторията, включително чрез 

приложения за мобилни устройства, чрез използване възможностите на социалните 

мрежи. Проектът е финансово и технически обезпечен. Кандидатът е с доказан опит в 

създаването на радиопрограма. Предложените технологично-технически решения и форми 

показват ангажимента на предприятието за пълноценно реализиране на услугата. 

За класирането на „Ултра Медия“ ЕООД на второ място СЕМ взе предвид: 
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Кандидатът представя програмен проект за радиоуслуга със специализиран профил – за 

аудитория до 30 години, реализирана в музикален формат. Концепцията предвижда 

защита на специализацията чрез музикални изпълнения, които са популярни сред младите 

хора – основно попмузика, балкански хитове и музика от света. Програмата е 

преимуществено музикална – 90 % от програмното време. Предвиждат се и конкретни 

информационни говорни територии, които ще осигуряват специализирана, спортна, 

сервизна и утилитарна информация. Организационно-творческият, финансовият и 

технологичният план покриват изискванията, посочени в конкурсните книжа; съдържат 

позициите, необходими за създаване и разпространение на програмата. Кандидатът има 

опит в радиодейност. 

ІІ. Да издаде лицензия за осъществяване на радиодейност - създаване на програма със 

специализиран профил, предназначена за аудитория до 30 години, разпространявана чрез 

използване на налични и/или нови електронни съобщителни мрежи за наземно аналогово 

радиоразпръскване за град Поморие, честота 98.7 MHz на „Радио Експрес“ АД. 

Лицензията е за програма с наименование Радио The Voice и срок 15 години. 

ІІІ. Комисията за регулиране на съобщенията да издаде разрешение за ползване на 

индивидуално определен ограничен ресурс за осъществяване на електронни съобщения 

чрез налични и/или нови електронни съобщителни мрежи за наземно аналогово 

радиоразпръскване на територията на град Поморие, честота 98.7 MHz на „Радио Експрес“ 

АД. 

Решението да бъде връчено на кандидатите, подали документи за участие в конкурса. 

В 3-дневен срок от влизане в сила на решението, същото да се изпрати на Комисията за 

регулиране на съобщенията.  

 

София Владимирова, председател на ЕК, представи доклад за дейността на Експертната 

комисия, имаща за задача да оцени документите на кандидатите в конкурса за издаване на 

лицензия за радиодейност за град Царево, честота 97.4 MHz. Експертната комисия е 

оценила трима участници “Оберон Радио Макс” ЕООД, “Фокус-Нунти” ООД и 

“Радиокомпания Си.Джей” ООД. 

Решение:  

СЕМ реши с 5 (пет) гласа “за”: приема доклада на експертната комисия. 

 

Съветът обсъди класирането на кандидатите за град Царево, честота 97.4 MHz и реши да 

се съобрази с предложението на експертната комисия, отразено в доклада и протокола от 

заседанието й, и да класира на първо място „Оберон Радио Макс“ ЕООД. 

При класирането на кандидатите Съветът за електронни медии, в съответствие с 

разпоредбите на чл. 20, ал. 2 и чл. 36, т. 5 на Закона за радиото и телевизията, се ръководи 

и от интересите на обществото, и защитата на интересите на слушателите, с цел 

осигуряване възможност за ползвателите на радиоуслуги да получат достъп до 

разнообразни радиопрограми. В тази връзка, СЕМ взе предвид и мотивите на свое № РД-

05-111/14.06.2016 г., конкретно: да бъде използван ефективно радиочестотният спектър в 

зоната на обслужване, да се създадат възможности за конкурентна медийна среда и 

условия за нейното развитие на регионално ниво, слушателската аудитория в региона да 

получи достъп до нова българска радиопрограма и потребителите да имат алтернативен 

избор, което е предпоставка за високо качество на предлаганата услуга. 

 

Решение:  

СЕМ реши с 5 (пет) гласа “за”: на основание чл. 116в, ал. 2 във връзка с чл. 32, ал. 1, т. 9, 

т. 14 и т. 15 от Закона за радиото и телевизията,  
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І. Класира кандидатите за лицензия, участвали в открития с № РД-05-111/14.06.2016 г. 

конкурс за осъществяване на радиодейност - създаване на програма със специализиран 

профил, предназначена за аудитория от 20 до 45 години, разпространявана чрез 

използване на налични и/или нови електронни съобщителни мрежи за наземно аналогово 

радиоразпръскване за град Царево, честота 97.4 MHz, както следва: 

Първо място: „Оберон Радио Макс“ ЕООД 

Второ място: „Фокус-Нунти“ ООД 

Трето място: „Радиокомпания Си.Джей“ ООД 

За класирането на „Оберон Радио Макс“ ЕООД на първо място СЕМ взе предвид: 

Конкурсната документация е разработена аргументирано, покрити са всички изисквания, 

залегнали в конкурсните книжа за програма със специализиран програмен профил, 

насочена към местна аудитория във възрастите от 20 до 45 години. Отчитайки 

конкретните дадености на медийната среда в региона, кандидатът обосновава основната 

тематична специализация на програмата – спортът. Поети са категорични ангажименти за 

осъществяване на регионална комуникация. За изграждането й са предвидени достатъчно 

конкретни предавания – информационни, коментарни, игрови, музикални. Целта, 

предназначението и очакваните резултати от реализирането на избрания радиоформат са 

съобразени с интересите, структурата и състава на аудиторията в зоната на предоставяне 

на услугата и са проектирани в програмната концепция. Заявените и поети програмни 

ангажименти са така преценени, че да могат да бъдат реализирани стабилно и устойчиво 

до средносрочната перспектива от лицензионния период. Специална медийна цел е 

динамизиране живота на хората с увреждания, гражданските действия за осигуряване на 

условия за тяхното спортуване и др. Организационно-творческият план обхваща всички 

управленски и изпълнителски структурни нива на радиопроизводството, което е 

предпоставка за ефективна реализация на проекта. Проектът е осигурен финансово. 

Представените технически характеристики на електронната съобщителна мрежа 

съответстват на Техническите изисквания за работа с електронни съобщителни мрежи от 

радиослужба радиоразпръскване и съоръженията, свързани с тях. Предложените 

технологично-технически решения и форми показват ангажимента на предприятието за 

пълноценно и всеобхватно реализиране на услугата. 

За класирането на „Фокус-Нунти“ ООД на второ място, СЕМ взе предвид: 

Представените от кандидата конкурсни документи са съобразени с конкурсните 

изисквания и критерии. Специализацията на програмата е защитена. Програмният формат 

е музикално-информационен или Adult Contemporary/News. Форматът предопределя 

симбиоза между музиката от 70-те години до наши дни и всички видове информация, като 

новини, коментари, дискусии, слушатели в ефир, сервизна информация за времето, 

трафика и т.н, Предвижда се до 40% от цялото програмно време да е отделено за новини и 

говорни елементи. Представен е анализ на социологически данни и демографска ситуация, 

който акцентира върху необходимостта от реализиране на информационна програма, с 

подчертан национален характер. Проектът е финансово и технологично осигурен. 

Кандидатът е с доказан опит в създаването и разпространението на радиопрограми. 

За класирането на „Радиокомпания Си. Джей“ ООД на трето място, СЕМ взе предвид: 

Радио Енджой е специализирана програма, насочена към възможно най-широк кръг 

слушатели на възраст между 20 и 45 години. Информационното съдържание на 

програмата е съобразено със спецификата на възрастовата група. В програмата са 

включени говорно-музикални форми, свързани със специализацията на програмата. 

Интерактивността на програмата спрямо младежката аудитория се осъществява чрез 

непрекъснат контакт със слушателите посредством уеб страницата на радиото. 

Организационно-творческият, финансовият и технологичният план покриват 
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изискванията, посочени в конкурсните книжа. Кандидатът има доказан опит в създаването 

и разпространението на радиопрограми.  

ІІ. Да издаде лицензия за осъществяване на радиодейност - създаване на програма със 

специализиран профил, предназначена за аудитория от 20 до 45 години, разпространявана 

чрез използване на налични и/или нови електронни съобщителни мрежи за наземно 

аналогово радиоразпръскване за град Царево, честота 97.4 MHz на „Оберон Радио Макс“ 

ЕООД. Лицензията е за програма с наименование „Старт ЕФ ЕМ” и срок 15 години. 

ІІІ. Комисията за регулиране на съобщенията да издаде разрешение за ползване на 

индивидуално определен ограничен ресурс за осъществяване на електронни съобщения 

чрез налични и/или нови електронни съобщителни мрежи за наземно аналогово 

радиоразпръскване на територията на град Царево, честота 97.4 MHz на „Оберон Радио 

Макс“ ЕООД. 

Решението да бъде връчено на кандидатите, подали документи за участие в конкурса. 

В 3-дневен срок от влизане в сила на решението, същото да се изпрати на Комисията за 

регулиране на съобщенията.   

 

София Владимирова, председател на ЕК, представи доклад за дейността на Експертната 

комисия, имаща за задача да оцени документите на кандидатите в конкурса за издаване на 

лицензия за радиодейност за град Царево, честота 98.0 MHz. Експертната комисия е 

оценила двама участници “РТЕ НЕТ” ООД и “Ултра Медия” ЕООД. 

 

Решение:  

СЕМ реши с 5 (пет) гласа “за”: приема доклада на експертната комисия. 

 

Съветът обсъди класирането на кандидатите за град Царево, честота 98.0 MHz и реши да 

се съобрази с предложението на експертната комисия, отразено в доклада и протокола от 

заседанието й, и да класира на първо място „РТЕ НЕТ“ ООД. 

При класирането на кандидатите Съветът за електронни медии, в съответствие с 

разпоредбите на чл. 20, ал. 2 и чл. 36, т. 5 на Закона за радиото и телевизията, се ръководи 

и от интересите на обществото, и защитата на интересите на слушателите, с цел 

осигуряване възможност за ползвателите на радиоуслуги да получат достъп до 

разнообразни радиопрограми. В тази връзка, СЕМ взе предвид и мотивите на свое 

Решение № РД-05-112/14.06.2016 г., конкретно: да бъде използван ефективно 

радиочестотният спектър в зоната на обслужване, да се създадат възможности за 

конкурентна медийна среда и условия за нейното развитие на регионално ниво, 

слушателската аудитория в региона да получи достъп до нова българска радиопрограма и 

потребителите да имат алтернативен избор, което е предпоставка за високо качество на 

предлаганата услуга. 

 

Решение:  

СЕМ реши с 5 (пет) гласа “за”: на основание чл. 116в, ал. 2 във връзка с чл. 32, ал. 1, т. 9, 

т. 14 и т. 15 от Закона за радиото и телевизията,  

 І. Класира кандидатите за лицензия, участвали в открития с № РД-05-112/14.06.2016 г. 

конкурс за осъществяване на радиодейност - създаване на програма със специализиран 

профил, предназначена за аудитория до 30 години, разпространявана чрез използване на 

налични и/или нови електронни съобщителни мрежи за наземно аналогово 

радиоразпръскване за град Царево, честота 98.0 MHz, както следва: 

Първо място: РТЕ НЕТ ООД 

Второ място: „Ултра Медия“ ЕООД 

За класирането на „РТЕ НЕТ“ ООД на първо място, СЕМ взе предвид: 
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Представеният програмен проект – цел, предназначение, очаквани резултати и програмни 

намерения, е съобразен със специализацията на програмния профил – до 30 години, за 

който е обявен конкурса. Насочеността на медийните обръщения и адреси, предвидени 

като съдържание на програмата, целят конкретна таргет-аудитория - пътуващите в района 

на ефирно покритие, също – младите хора, работещи и гостуващи в прилежащите 

туристически, търговски и други обекти. Чрез специализирано информационно 

обслужване програмата ще подпомага най-младите участници в транспортния поток в 

района. Музиката ще заема не по-малко от 60% от седмичното програмно време. Поети са 

програмни ангажименти за стабилно развитие на програмата, подкрепени от 

организационно творчески, технологични и финансови обосновки и доказателства. 

Бизнес-стратегията на е професионално защитена. Кандидатът има доказан опит в 

създаването и разпространението на радиопрограми.  

За класирането на „Ултра Медия“ ЕООД на второ място, СЕМ взе предвид: 

Кандидатът представя програмен проект за радиоуслуга със специализиран профил – за 

аудитория до 30 години, реализирана в музикален формат. Концепцията предвижда 

защита на специализацията чрез музикални изпълнения, които са изключително 

популярни сред младите хора – основно попмузика, балкански хитове и музика от света. 

Програмата е преимуществено музикална – 90% от програмното време. Предвиждат се и 

конкретни информационни говорни територии, които ще осигуряват специализирана, 

спортна, сервизна и утилитарна информация. Организационно-творческият, финансовият 

и технологичният план покриват изискванията, посочени в конкурсните книжа; съдържат 

позициите, необходими за създаване и разпространение на програмата. Кандидатът има 

опит в радиодейност. 

ІІ. Да издаде лицензия за осъществяване на радиодейност - създаване на програма със 

специализиран профил, предназначена за аудитория до 30 години, разпространявана чрез 

използване на налични и/или нови електронни съобщителни мрежи за наземно аналогово 

радиоразпръскване за град Царево, честота 98.0 MHz на“ РТЕ НЕТ“ ООД. Лицензията е за 

програма с наименование „Авторадио” и срок 15 години. 

ІІІ. Комисията за регулиране на съобщенията да издаде разрешение за ползване на 

индивидуално определен ограничен ресурс за осъществяване на електронни съобщения 

чрез налични и/или нови електронни съобщителни мрежи за наземно аналогово 

радиоразпръскване на територията на град Царево, честота 98.0 MHz на „РТЕ НЕТ“ ООД. 
Решението да бъде връчено на кандидатите, подали документи за участие в конкурса. 

В 3-дневен срок от влизане в сила на решението, същото да се изпрати на Комисията за 

регулиране на съобщенията.   

 

София Владимирова, председател на ЕК, представи доклад за дейността на Експертната 

комисия, имаща за задача да оцени документите на кандидатите в конкурса за издаване на 

лицензия за радиодейност за град Царево, честота 101.5 MHz. Експертната комисия е 

оценила трима участници “Фокус-Нунти” ООД, “Радио Веселина” ЕАД и “РТЕ НЕТ” 

ООД. 

 

Решение:  

СЕМ реши с 5 (пет) гласа “за”: приема доклада на експертната комисия. 

 

Съветът обсъди класирането на кандидатите за град Царево, честота 101.5 MHz и реши да 

се съобрази с предложението на експертната комисия, отразено в доклада и протокола от 

заседанието й, и да класира на първо място „Фокус-Нунти“ ООД. 

При класирането на кандидатите Съветът за електронни медии, в съответствие с 

разпоредбите на чл. 20, ал. 2 и чл. 36, т. 5 на Закона за радиото и телевизията, се ръководи 
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и от интересите на обществото, и защитата на интересите на слушателите, с цел 

осигуряване възможност за ползвателите на радиоуслуги да получат достъп до 

разнообразни радиопрограми. В тази връзка, СЕМ взе предвид и мотивите на свое 

Решение № РД-05-113/14.06.2016 г., конкретно: да бъде използван ефективно 

радиочестотният спектър в зоната на обслужване, да се създадат възможности за 

конкурентна медийна среда и условия за нейното развитие на регионално ниво, 

слушателската аудитория в региона да получи достъп до нова българска радиопрограма и 

потребителите да имат алтернативен избор, което е предпоставка за високо качество на 

предлаганата услуга. 

 

Решение:  

СЕМ реши с 5 (пет) гласа “за”: на основание чл. 116в, ал. 2 във връзка с чл. 32, ал. 1, т. 9, 

т. 14 и т. 15 от Закона за радиото и телевизията,  

І. Класира кандидатите за лицензия, участвали в открития с Решение № РД-05-

113/14.06.2016 г. конкурс за осъществяване на радиодейност - създаване на програма с 

общ (политематичен) профил, разпространявана чрез използване на налични и/или нови 

електронни съобщителни мрежи за наземно аналогово радиоразпръскване за град Царево, 

честота 101.5 MHz, както следва: 

Първо място: „Фокус-Нунти“ ООД 

Второ място: „Радио Веселина“ ЕАД 

Трето място: „РТЕ НЕТ“ ООД  

 

За класирането на „Фокус-Нунти“ ООД на първо място, СЕМ взе предвид следното: 

Кандидатът представя много добре мотивирани и изложени проект, концепция, профил и 

схема, насочени към ефективна реализация на информационния характер на програмата в 

лицензирания общ, политематичен профил. Направеният анализ на социологически данни 

и демографска ситуация, мотивира необходимостта от реализиране на информационна 

програма, с подчертан национален характер. Регионалните новини заемат значителен 

процент от дневното програмно време за новини, което се постига с дванадесет 

петминутни емисии с местна тематика и в централните емисии с тематика от региона, 

страната и чужбина, ведно с регионалните информации в информационните блокове. 

Обърнато е особено внимание на основните принципи в радиодейността, отнасящи се до 

чистотата на българския език, някои етични норми за поведение и др. Програмата се 

стреми чрез богата и достъпна информация да задоволява изискванията на възможно най-

широк кръг от потенциална слушателска аудитория. Отделено е внимание на 

регионалните, публицистични, политически, икономически, културни и спортни 

предавания, чрез които да се гарантира информираността на населението. „Радио Фокус“ 

поначало търси целевата си аудитория в широкия диапазон от младите до възрастните 

слушатели. Музикална част на програмата е микс от разнообразни стилове. Заложен е 

реалистичен финансов план. Фокус-Нунти ООД има достатъчно голям опит като създател 

на радиопрограма и като радиопродуцент. Представените технически характеристики на 

електронната съобщителна мрежа съответстват на техническите изисквания за работа на 

електронните съобщителни мрежи от радиослужба „Радиоразпръскване“ и съоръженията, 

свързани с тях. Предложените технологично-технически решения и форми показват 

ангажимента на предприятието за пълноценно реализиране на услугата. 

За класирането на „Радио Веселина“ ЕАД на второ място СЕМ взе предвид: 

Представените конкурсни документи отговарят на изискванията и критериите, включени в 

конкурсната документация. Специализацията е защитена. Целите са развити в два основни 

раздела: комуникативни задачи и действия в интерес на слушателя, като клиент и 

потребител на радиото. В програмната схема е отделено място за достатъчен брой говорни 



 23 

полета и форми, предназначени за информация от общ характер, утилитарна и сервизна 

информация. Организационно-творческият план, финансовото и бизнес планиране са 

професионално развити и са основание за устойчиво развитие на медията в близка и 

далечна перспектива. За постигане на високо качество на услугата са предвидените 

интерактивност и форми за двустранна работа със слушателите: система за получаване и 

систематизиране на техните мнения, промоционална и консултативна дейност. 

Кандидатът има доказан опит в създаването и разпространението на радиопрограми. 

За класирането на „РТЕ НЕТ“ ООД на трето място СЕМ взе предвид: 

Представеният програмен проект – цел, предназначение, очаквани резултати и програмни 

намерения, е съобразен със специализацията на програмния профил, за който е обявен 

конкурса. Програма Nova News е насочена към широка аудитория, основно градско 

население и в нея присъстват предавания с културна, публицистична, образователна и 

развлекателна насоченост. Музикалната селекция включва най-добрите и любими поп и 

рок хитове. За постигане на по-високо качество, кандидатът залага на програмното 

решение за интегрирани действия с Нова телевизия. Организационно-творческият, 

финансовият и технологичният план покриват изискванията, посочени в конкурсните 

книжа, съдържат позициите, необходими за радиопроизводство и разпространение на 

програмата. Кандидатът има доказан опит в създаването и разпространението на 

радиопрограми. 

ІІ. Да издаде лицензия за осъществяване на радиодейност - създаване на програма с общ 

(политематичен) профил, разпространявана чрез използване на налични и/или нови 

електронни съобщителни мрежи за наземно аналогово радиоразпръскване за град Царево, 

честота 101.5 MHz на „Фокус-Нунти“ ООД. Лицензията е за програма с наименование 

„Радио Фокус” и срок 15 години. 

ІІІ. Комисията за регулиране на съобщенията да издаде разрешение за ползване на 

индивидуално определен ограничен ресурс за осъществяване на електронни съобщения 

чрез налични и/или нови електронни съобщителни мрежи за наземно аналогово 

радиоразпръскване на територията на град Царево, честота 101.5 MHz на „Фокус-Нунти“ 

ООД. 

Решението да бъде връчено на кандидатите, подали документи за участие в конкурса. 

В 3-дневен срок от влизане в сила на решението, същото да се изпрати на Комисията за 

регулиране на съобщенията. 

 

 

Главен инспектор Белов представи доклад за предаването “Отблизо с Мира” по 

програма БНТ1 и показаните свастики на един от гостите. Предаването излъчено на 

19.02.2017 г. е посветено на 144-та годишнина от смъртта на Васил Левски. Разговорът с 

гостите в предаването е на тема: “Какво е усещането да татуираш образите на национални 

герои върху собственото си тяло и стават ли по лъвски делата му?”. (Докладът е 

неразделна част от протокола.) 

Мария Стоянова: Г-н Белов, какво ни съобщавате с този материал, след като сте го 

изгледал?  

Главен инспектор Белов: Изпратил съм запитване към БНТ. След получаване на 

отговора ще бъдат предприети действия по компетентност. 

Мария Стоянова: Колеги, вие сте наясно, че тук видяхме няколко неща, които са най-

малкото притеснителни, но за тях няма текстове в ЗРТ нито пък в България са забранени, 

защото реакцията на аудиторията е всъщност възмущение от татуировките на неонацистки 

политически организации, каквото е “Кръв и чест”. Тя е забранена в три държави, едната 

не е от ЕС и се нарича Русия. В България тази формация не е забранена. Свастиките в 

България, за моя изненада, също не са забранени. Може би има логика в това. Тоест тук 
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имаме работа с нещо, което не е забранено и излиза, че е позволено. Това, което аз ви 

предлагам обаче, след като изчакаме писмото от БНТ, а може и паралелно с него, да 

изпратим писмо на доставчика във връзка с това съдържание. За ваша информация, преди 

време, в предишния състав, по “Радио Витоша” имаше един поздравителен концерт, в 

който водещият прочете от фейсбук някакво съобщение и се обърна към неговия адресат: 

“Ти явно си почитател, приятелю, на Хитлер, Хайл Хитлер?”. Тогава ние написахме писмо 

и отговорът беше изключително съдържателен. Обърнали са внимание, че това е 

неподходящо, изключително безвкусно, че ще го имат предвид и на водещия е направена 

забележка по въпроса. Явно съзнанието в България за това, какво е неподходящо и какво 

е, не е достатъчно развито, що се отнася до нацизма, неонацизма, а и престъпленията на 

така наречения “Трети райх”. Предлагам да излезем с писмо до доставчика в този 

контекст. 

Розита Еленова: Колеги, точно защото се размиват границите относно - какво е 

позволено и какво не е позволено - за това сме регулатор и ние трябва да даваме 

тенденцията. Ето защо трябва да излезем с някакво мнение. Аз много харесвам Мира 

Добрева, харесвам предаването и част от уважението ми се дължи точно на това, че Мира 

Добрева от много години успява да води предаване, в което липсва агресията и не е 

борещо се за рейтинг на всяка цена. Този репортаж ме изненадва. Той определено не ми е 

съвместим с цялостната линия, която води предаването, с цялостното поведение на 

журналиста Мира Добрева, която толкова години успява да не е случайна личност в 

медийното пространството. Как се е стигнало до пускането на този репортаж........ не знам. 

И не само защото е обществената телевизия, ние трябва задължително да отбележим тази 

ситуация... 

София Владимирова каза, че нейната гледна точка е съвсем друга и според нея няма 

нищо лошо в това водещата да покаже един различен поглед. Изрази мнение, че в случая 

поведението на водещата е неадекватно, защото когато се показва пречупен кръст трябва 

да се каже, че това не се одобрява и това е проблемен символ. Каза, че трябва да се попита 

участника в предаването дали е наясно какво означава този символ. 

Мария Стоянова: Той показа, че е наясно и самият каза, че е забранено. 

София Владимирова допълни, че това е проблем, който идва не от интервюирания, а от 

водещата. 

Мария Стоянова: Вие очаквате от водещата да поиска от него обяснения какво е това, а 

той самият е наясно. 

Розита Еленова: Да, винаги, когато едно предаване е на запис вината е във водещия. Ние 

не коментираме сутрешен блок, дали е трябвало да реагира водещият, дали е можело или 

не. 

София Владимирова каза, че това е интересна гледна точка и не е лошо да я покажат, но 

водещата не реагира....... 

Мария Стоянова: Намирам публичното излагане на показ и то в развлекателен контекст 

на свастики много лошо. 

Розита Еленова: Медиите да показват хора, които са на ръба на закона е изключително 

сложна и тежка тенденция, която ние трябва да сондираме. 

Мария Стоянова: Особено Българската национална телевизия. 

Розита Еленова: Да. 

София Владимирова изрази мнение, че трябва да се показва всичко по подходящ начин, 

защото не може да се “крие под килима”, че има такива хора. 

Мария Стоянова: Затова цяла София е осеяна със свастики, които се виждат от момента, 

в който кацнеш на летище “София”, именно, защото трябва да се показва всичко и не 

трябва нищо да се “крие под килима”. Кацнеш ли на летището в София, ти можеш да 
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видиш толкова много свастики, каквито никъде другаде не можеш да видиш и те очевидно 

на никого не правят впечатление, защото “трябва” да се показват. 

София Владимирова отговори, че това е съвсем друг въпрос. 

Мария Стоянова: Напротив, не е друг, той е част от същия. 

София Владимирова каза, че не разбира каква е целта на водещата – да го заклейми, иска 

само да го покаже или иска да го “поздрави”. 

Розита Еленова: Това просто не е стилът на Мира Добрева. Аз съм учудена. 

Иво Атанасов: И аз съм много изненадан, тъй като цялата линия на нейното 

журналистическо телевизионно поведение е различна от това, което виждаме сега. 

Усещам у нея като че ли някакво неудобство или пък безхаберие, докато говори с него, да 

му каже, че тези неща не са добри. Можеше да го направи поне в студиото, след като 

пусне това видео, да направи някакъв коментар, а такъв коментар няма. Не знам какво 

можем да направим, къде да търсим нарушение. Да, много неща не са забранени в нашия 

закон, той все пак е направен за нормални хора. Не може всички изключения да ги знаеш 

предварително и да ги квалифицираш като състав на някакво престъпление, на някакво 

нарушение. Да обърнем в случая внимание, че става дума за нацизъм, тук може да търсим 

дали няма оневиняване на жестокост, на насилие, на недемократична идеология,  за да има 

продължаващи действия. Иначе съм много смутен от това, което видях. 

Мария Стоянова: Г-н Атанасов, г-жа Савова каза, че е съгласна с вас, че има възможност 

да се потърси друга реакция. Тогава нека да извървим този път, да видим докъде можем да 

стигнем. 

Иво Атанасов: Някога имаше дъски, табла по заводи, по учреждения с червена и черна 

зона. В червената зона се пишеха имената на отличници, на първенци, а черната зона беше 

за тези, които не работят или не учат добре. От Мира Добрева не разбираме за коя зона е 

този младеж, дали за червената, или за черната, положително ли е това, което е направил, 

или е отрицателно. 

Мария Стоянова: Г-н Атанасов е прав, защото ти не го разбираш като зрител, като ти го 

показват по този начин, шегаджийски и закачливо. 

Иво Атанасов: Какво е внушението на Мира Добрева по този повод? 

Розита Еленова: Внушението е, че това е един изключително интересен, забавен, секси 

младеж, който заслужава да бъде показан. Ако не е била такава целта, то такова послание 

излиза. 

София Владимирова допълни, че този младеж се държи много по-обрано от самата 

водещата. 

Розита Еленова: Той просто е футболен фен, той не може да каже мисъл на Васил 

Левски. Шокирана съм, че този репортаж се свързва с журналиста Мира Добрева! 

Мария Стоянова: Най-голямата гротеска е, че този човек е показан в контекста на 

годишнината от обесването на Васил Левски. Този човек е показан с всичките си 

свастики, за да видим, че сред татуировките си ,”носи Апостола близо до себе си,”. Той е 

показан всъщност, за да възхвали Апостола. Къде е връзката с неонацизма, къде е остър 

към авторитарната и мракобесна фашистка диктатура с борбата на Апостола за свобода и 

независимост, остава неясно. 

Благодаря ви, закривам заседанието! 

 

 

5. Ежеседмичен бюлетин 

Материали, приложени към Протокол № 08 

1. Дневен ред. 

2. Доклад от ЕК с изх. № ЛРР-11-029-35/20.02.2017 г.   

4. Доклад от ЕК с изх. № ЛРР-11-029-31/20.02.2017 г.   
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5. Доклад от ЕК с изх. № ЛРР-11-029-22/13.02.2017 г.   

6. Доклад от ЕК с изх. № ЛРР-11-029-29/20.02.2017 г.  

7. Доклад от ЕК с изх. № ЛРР-11-029-27/20.02.2017 г. 

8. Доклад от ЕК с изх. № ЛРР-11-029-25/20.02.2017 г. 

9. Доклад от ЕК с изх. № ЛРР-11-029-33/20.02.2017 г. 

10. Доклад от ЕК с изх. № ЛРР-11-029-39/20.02.2017 г. 

11. Доклад от ЕК с изх. № ЛРР-11-029-37/20.02.2017 г. 

12. Доклад от ЕК с изх. № ЛРР-11-029-38/20.02.2017 г. 

13. Доклад на Емилия Станева с изх. № НД-04-30-07/27.02.2017 г. 

14. Писмо от турски медиен регулатор с вх. № МД-09-30-11-9/22.02.2017 г. 

15. Доклад на Мария Белчева с изх. № МД-08-30-11-11/27.02.2017 г. 

16. Доклад на Златка Георгиева с изх. № АСД-09-30-08-38(16)/27.02.2017 г. 

17. Писмо от “БТВ Медия Груп” ЕАД с вх. № НД-06-19-00-11/23.02.2017 г. 
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